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Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/A. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2017. augusztus 9. napján az 
Önkormányzat hivatali helyiségében (Bak, Rákóczi u. 2/A.) 1735 órai kezdéssel 
megtartott nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:         

- Molnár Károly polgármester 
- Balogh Elemér alpolgármester 
- Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő 
- Pál Tihamér István települési képviselő 
- Toplak Tiborné települési képviselő 
- Simon Dezsőné települési képviselő 
- Török Lászlóné települési képviselő. 

                                                                                   
Tanácskozási joggal:   

- Szekeres Zoltán körzeti megbízott – az 1. napirend tárgyalásán, 
- Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető – a 2. napirend tárgyalásán, 
- Farkas Anita üzletvezető – a 3. napirend tárgyalásán, 
- Császár László jegyző. 
 

Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket, megállapítja, hogy a 
képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési képviselőből 7 fő 
jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv hitelesítésre Balogh 
Elemér alpolgármestert és Pál Tihamér István települési képviselőt kéri fel, melyet a 
képviselő-testület 7 igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy az 
alábbiak szerint történjen az ügyek tárgyalása – amelyet a javaslattal egyetértve a testület 7 
igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbiak szerint fogad el: 
 

1. Közbiztonsági beszámoló. 
Előadó: Szekeres Zoltán körzeti megbízott. 
 

2. Falunapi programok egyeztetése. 
Előadó: Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető. 
 

3. Kossuth u. 4. szám alatti parkoló ügye. 
Előadó: Császár László jegyző. 
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4. Beszámoló a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról és a polgármester átruházott hatáskörben tett 
intézkedéseiről. 
 

5. Szociális célú tűzifa támogatás. 
Előadó: Császár László jegyző. 

 6. Egyebek. 
 
 

A napirend tárgyalása: 
 
 

1. Közbiztonsági beszámoló. 
Előadó: Szekeres Zoltán körzeti megbízott. 

 
 
Szekeres Zoltán körzeti megbízott: Jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerinti 
tartalommal kiküldésre került a közbiztonsági beszámoló. A beszámoló tartalmazza a 
Zalaegerszegi Kapitányság statisztikai adatait is. Bakot kiemelve a bűncselekmények száma 
22 %-os emelkedést mutat, de ebből 19 eset volt az ittas járművezetés. A nagy szám oka, 
hogy a Baki-tetőn a 2016. évben szinte minden nap kitereléses ellenőrzés volt, így a sok 
ellenőrzésből adódó sok ittas vezetés Bakra statisztikázódott. Bakon az elmúlt évben 6 lopás 
és 1 lakásbetörés volt. A lopások döntő többsége falopás, illetve néhány színesfém lopás. 
Szeretné, ha a lakásbetörések száma nullára futna, cél a megelőzés. A lopások kiemelt 
bűncselekménynek számítanak, ennek megfelelően kezelik ezeket a cselekményeket. A 
bűncselekmények 50 %-a vagyon elleni, lopás, rablás. A trükkös lopások száma egyre 
kevesebb, úgy tűnik eredményes az idősek körében végzett felvilágosító kampány. Az 
összes bűncselekmény 18 %-a volt kiemelt. Szabálysértés a tavalyi évben 5 eset volt. A 
közlekedési helyzetet illetően Bak nincs kedvező helyen, a főút miatt rengeteg a jármű. 
2016-ban 9 baleset volt, amelyben csak anyagi kár merült fel, 2 súlyos, 2 könnyű sérüléses 
és sajnos volt 1 halálos baleset is előfordult. A migrációs helyzetet illetően a mélységi 
ellenőrzések 80 %-át a Söjtöri elágazóban hajtják végre. A közterületi jelenlét tekintetében 
szeretnének több időt tölteni a helyszínen, de 2016-ban nem tudott itt lenni, többször vitték 
le a szerb határra, illetve a Zalaegerszegről a határra rendelt állományt is pótolniuk kellett. A 
határrendészeti egység felállításra került, így idén még nem kellett a határra mennie. 
Gellénházán 6 fős körzeti megbízott állomány dolgozik, Luczi Jenő megbízott 
őrsparancsnok vezetésével, 27 településen látva el a rendőri feladatokat. Iskolarendőri 
feladatokat is ellát, több előadásra került sor az iskolában bűn- és baleset megelőzés 
témában. Távlati céljuk a minél gyakoribb személyes jelenlét a településen. Amennyiben 
lesz pályázati lehetőség települési kamera-rendszer fejlesztésére, kéri, hogy a testület éljen a 
lehetőséggel, mert jelentős az átmenő forgalom a községben, munkájukat jelentősen segítené 
legalább egy kamera. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: A kamera-rendszer kiépítése régi álom. 
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Molnár Károly polgármester: Bakondi György miniszterelnöki tanácsadó Úr részére 
küldeni kellene egy levelet, személyes támogatását kérve a kamera-rendszer kialakításához, 
mivel a migrációs helyzet és nyomás kiemelten kezelt probléma, és a mélységi ellenőrzések 
terepe Bak. A migrációs útvonalak átterjedhetnek az autópályákról a főutakra, a kamera-
rendszer nagymértékben segíthetné ennek a problémának a kezelését is.  
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   

 
88/2017. (VIII. 09.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a Zalaegerszegi 
Rendőrkapitányság Közrendvédelmi Osztály Gellénháza Rendőrőrs 
közrend- és közbiztonsági beszámolóját Bak település 
vonatkozásában tudomásul vette. 

 
 

A napirend tárgyalását követően Szekeres Zoltán körzeti megbízott 1802 
órakor távozott a testületi ülésről. 

 
 

2. Falunapi programok egyeztetése. 
Előadó: Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető. 

 
 
Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető: Jelen jegyzőkönyv 2. számú melléklete szerinti 
tartalommal ismerteti a falunapi programok tervezetét. Igyekeztek két napra úgy elosztani a 
programokat, hogy az első napon a gyermekprogramokra helyezték a hangsúlyt, minél 
színesebb programterv összeállításával. Vasárnap lesz az ünnepélyes, kulturális rész. A 1530 
órás program után, a kenyérszentelés előtt kellene a helyi díjakat átadni. Eddig 338 e Ft 
szponzori támogatás gyűlt össze, de még várjuk a támogatásokat. A sátor és a színpad 
Bocföldéről kerül ide. A költségvetésbe betervezett összegbe belefér a rendezvény. 
 
Török Lászlóné települési képviselő: Mennyi a rendezvény összes költsége? 
 
Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető: 1 m Ft körül lesz a végösszeg, ebből 500 e Ft 
szokott lenni a támogatás, 500 e Ft a költségvetésbe betervezett összeg. A humoristák együtt 
200 e Ft összegbe, a Slágerparty a kétnapi hangosítással együtt 150 e Ft-be kerül. 
Megpróbálta a legolcsóbb lehetőségeket megkeresni. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Az emberek inkább egy sztárvendéget szeretnének. A 
sok kicsi összeg összeadódik, ebből lehetne egy igazi sztárt meghívni.  
 
Balogh Elemér alpolgármester: Lehetne egy sztár, de az maximum egy órás programot 
jelent. Ibolya 20 éve szervezi a falunapokat, volt amikor többezres tömeg volt. Neki eddig 
még nem jelezte senki ezt a problémát. 
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Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető: Színvonalas műsor milliós összegnél kezdődik. 
Ha valakire kíváncsi, inkább elmegy a koncertjére. Itt, ha fel is lép egy sztár, playback 
műsort ad. A műsor összeállítása során mindig kikéri az emberek véleményét. Szerinte nincs 
értelme annak, hogy idejön haknizni valaki és csak tátog. A jövő évi falunap lesz az utolsó, 
amelyet megszervez, mert nyugdíjba vonul. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Bak, Bocfölde és Sárhida képviseletében Németországban 
falunapra voltak hivatalosak. Ott volt az egész falu, mindenki megfizette a rá jutó részt, nem 
ingyenes az étel és a műsor, a lakosság fizetett. A mi címereinket és faluneveket kitették a 
faluba bevezető utakra. 
 

A napirend tárgyalását követően Baloghné Bacsa Ibolya Faluház vezető 
1832 órakor távozott a testületi ülésről. 

 
 

3. Kossuth u. 4. szám alatti parkoló ügye. 
Előadó: Császár László jegyző. 

 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 3. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került a szakértő véleménye. A telekmegosztás a kapott információk szerint 
154.000,- Ft lenne. 
 
Farkas Anita üzletvezető: Jó pár éve felmerült a parkoló közös finanszírozásának ügye, de 
az megállt. A polgármester felé nem jelzett problémákat a parkolással kapcsolatban. Azt 
hallotta, hogy az előző testület részéről az az aggály merült fel, hogy miért nem Ő 
finanszírozza, ha az Ő érdeke a parkoló kialakítás. Ha ezt akkor továbbvitték volna, már 
régen megoldódhatott volna a gond. A parkoló nemcsak az Ő érdeke, haszna lenne, ott a 
fodrász is. Az emberek az egyéb ügyintézést, a postát összekötik a vásárlással. 20 éve fizeti 
ide az iparűzési adót, az Ő érdekeit is figyelembe lehetne venni. Eddig is meg lehetett volna 
ezt beszélni, sajnálja, hogy a fél falu haragra gerjedt. A parkoló kialakítás költségeit vállalja 
teljes összegben, de először arról kellene dönteni, hogy támogatja-e a testület a parkoló 
kialakítását. 
 
Toplak Tiborné települési képviselő: Kezd már alakulni a tábla hatására a helyzet. Van 
egy másik oldal is, akik a parkolási gondokkal keresték meg az önkormányzatot. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Több jelzés is volt ebben az ügyben. 
 
Farkas Anita üzletvezető: Le kellene aszfaltozni, hogy normálisan beálljanak az autósok a 
parkolóhelyekre. Az a szakemberek véleménye – amelyet jelen jegyzőkönyv 4. számú 
melléklete szerinti tartalommal le is írt –, hogy a helykihasználás szempontjából a merőleges 
parkolás lenne a legcélszerűbb. Ez a lakót sem zavarja. 
 
Molnár Károly polgármester: Kedden sor került a lakók, az üzletvezető és az Ő 
részvételével egy egyeztetésre. Az az álláspont alakult ki, hogy a mostani árok lefedésével 
kerülnének kialakításra a parkolóhelyek. Kiss József jelezte, hogy számukra ez elfogadható, 
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azzal, hogy a fodrászhoz tennék a kerítést. Ezzel mindenki egyetértett. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Az meg Anitával szemben nem fair, hogy 
Anita kialakítja a parkolót és a fodrászhoz menők is oda parkolnak. 
 
Pál Tihamér István települési képviselő: Ezt az egészet miért nem lehetett megelőzni? 
 
Farkas Anita üzletvezető: Tanulópénznek jó volt ez a helyzet. 
 
Toplak Tiborné települési képviselő: A megelőző ciklusban is volt szó a parkolásról. Az 
az információ jött vissza, hogy Anita nem támogatja a parkoló kialakítását. 
 
Farkas Anita üzletvezető: Ő a polgármesterrel tárgyalt, neki csak az jött vissza,hogy az 
önkormányzat nem csinál parkolót a CBA-nak. 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja, hogy a képviselő-testület értsen egyet a 
parkolóhelyek kialakításával a CBA üzlet tulajdonosának költségére a kelet-nyugat irányú 
árok lefedésével, a közútra merőleges irányban. Kezdődjön el a telekmegosztási eljárás és a 
megállni tilos táblát távolítsuk el. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:   

 
89/2017. (VIII. 09.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a 80/2017. (VI. 26.) 
képviselő-testületi határozatát hatályon kívül helyezi. A képviselő-
testület egyetért a Bak Kossuth u. 4. szám alatti ingatlan és a Rózsa 
utca közút területén parkolóhelyek kialakításával a CBA üzlet 
tulajdonosának költségére a kelet-nyugat irányú árok lefedésével, a 
közútra merőleges irányban. A képviselő-testület a Bak 498/1. 
helyrajzi számú terület parkoló kialakításával érintett terület 
megosztását és a 496/1. hrsz-ú (Rózsa utca) területhez való 
csatolását rendeli el. 
A képviselő-testület felkéri és felhatalmazza a polgármestert és a 
jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
Határidő: folyamatos. 
Felelős: Molnár Károly polgármester, 

  Császár László jegyző. 
 

A napirend tárgyalását követően Farkas Anita 1855 órakor távozott a 
testületi ülésről. 

 
 

4. Beszámoló a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a lejárt 
határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester átruházott 
hatáskörben tett intézkedéseiről. 

 



Bak, 2017. augusztus 9-i nyílt testületi ülés jegyzőkönyv. 

6 

 

Molnár Károly polgármester: Jelen jegyzőkönyv 5. számú melléklete szerinti tartalommal 
ad tájékoztatást a lejárt határidejű határozatokról, a két ülés közötti munkáról az tartalommal 
számol be: 

 Június 26-án volt az utolsó ülés, amelyen beszámolt. 
 Június 28-án került volna sor az együttes ülésre, amely Zalatárnok 

határozatképtelensége miatt elmaradt. Véleménye szerint szeptember-október 
hónapban lehet ezt majd pótolni. 

 A Rákóczi-Petőfi utcák padkázása megtörtént. 
 Június 30-án kihelyezésre került a Rózsa utcába a megállni tilos tábla. 
 Az illegális szemétlerakón az oda nem való hulladék kiválogatása és elszállítása 

megtörtént. Kihelyeztünk egy tiltó táblát is. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Felmerült az a lakossági igény, hogy az 
önkormányzat kijelölhetne egy, a zöldhulladék elhelyezésére alkalmas területet. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Ha van autója az embernek, díjmentesen beszállíthatja a 
Zala-Depo-hoz, illetve vásárolhat komposztáló edényt.  
 
Molnár Károly polgármester: A két ülés közötti munkáról az tartalommal számol be: 

 A kátyúzás a hegyi úton és a belterületen megtörtént, a Fenyősalja utcát 
hidegaszfalttal padkáztuk. 

 A telekkialakítással kapcsolatban egyeztetésre került sor a földtulajdonosokkal. A 
vállalkozó 1,3 m Ft/ha összegű vételárra tesz levélben ajánlatot a tulajdonosoknak. 
Nehezíti a helyzetet, hogy két tulajdonos 10 m Ft/ha árat kér. Ebben az ügyben az 
önkormányzat, mint közvetítő járt el. 

 A Margit-liget lefestésre került a július 22-i hegyi szakmai napra, amelyért köszönet 
a szervezőknek. 

 Elkezdődött a József Attila utcai támfal építése. 
 Az Orbán szobor lefestésre került. 
 A Faluház felújításával kapcsolatban Örökségvédelmi bejárásra került sor, a felújítási 

terveket jóváhagyta az illetékes hatóság. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

90/2017. (VIII. 09.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a két ülés közötti 
időszak fontosabb eseményeiről szóló beszámolót, a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót és a polgármester 
átruházott hatáskörben tett intézkedéseit tudomásul vette. 

 
 

5. Szociális célú tűzifa támogatás. 
Előadó: Császár László jegyző. 
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Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 6. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az EBR rendszerből a szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó 
kiegészítő támogatás pályázati adatlapja. Bak ez alapján 185.420,- Ft önerővel 146 m3 
tűzifára pályázhat. 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja a pályázat benyújtását. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

91/2017. (VIII. 09.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a helyi 
önkormányzatok szociális célú tűzifavásárláshoz kapcsolódó 
kiegészítő támogatásáról szóló rendelet alapján 146 m3 szociális célú 
tűzifára kíván pályázatot benyújtani. A képviselő-testület 2017. évi 
költségvetése terhére biztosít 185.420,- Ft önerőt a szociális célú 
tűzifa támogatás biztosítására. A képviselő-testület a tűzifa 
támogatásért a jogosultaktól ellenszolgáltatást nem kér. 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges 
intézkedések megtételére.  
Határidő: azonnal. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 
 6.  Egyebek. 
 
 

  6.1. TEAFA Egyesület tulajdonosi hozzájárulás kérése. 
 
 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 7. számú melléklete szerinti tartalommal 
ismerteti az Egyesület vezetőjének levelét. Elmondja, hogy az önkormányzat tulajdonosként 
adhat hozzájárulást, az iskola vagyonkezelői jogait a KLIK gyakorolja. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Az Egyesületnek 800 e Ft önerő 
rendelkezésére áll. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Az osztálypénzt is oda fordíthatnák idén. 
 
Török Lászlóné települési képviselő: Lehetne rendezni összejövetelt – bált – a gyűjtéshez. 
 
Molnár Károly polgármester: Támogassuk a kezdeményezést és az ütéscsillapítás 
kialakításában aktivizáljuk magunkat. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
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hozza:   
 

92/2017. (VIII. 09.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete tulajdonosi 
hozzájárulását adja az önkormányzat tulajdonát képező iskola 
területén a Tegyünk a Falunkért Egyesült által megvalósítandó 
kültéri tornapálya létesítéséhez, illetve támogatást biztosít az 
ütéscsillapító felület kialakításához. 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges 
intézkedések megtételére.  
Határidő: folyamatos. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képviselő-testület nyílt ülését 1955 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 
 

k.m.f.    

 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
              polgármester                                                jegyző 
 
 
 
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
                    Balogh Elemér        Pál Tihamér István 
           alpolgármester        települési képviselő 

  
 


